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Inwestor chce  
mieć gotowe  
miejsce  
pod inwestycję

15 000

– Jednym 
z celów wdrożenia 

nowej karty mieszkańca jest 
uszczelnienie systemu tak, aby 

z bezpłatnych przejazdów i zniżek 
mogły korzystać tylko te osoby, któ-
rych podatki rozwijają Ząbki. Dlatego 
pod koniec wakacji w ząbkobu-
sach pojawią się kontrolerzy (...)  
– mówi Małgorzata Zyśk, burmistrz  
Miasta Ząbki >> str. 4

Spotkanie  
po blisko  
trzech dekadach
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Urbanowska

Ryszard 
 Czarnecki

Adrian Mlonek
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Wieczne  
wybory
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– Według informacji jakie otrzy-
maliśmy z Gminy Strachówka   

i z Gminy Tłuszcz wynika, że 
od sierpnia 2017 roku trwają 
poufne rozmowy i wymiana 
korespondencji pomiędzy tymi 
gminami a PSE i wybranym 
wykonawcą, na temat lokaliza-

cji linii 400 kV – mówi Krzysztof 
Mastalerz mieszkaniec wsi 

Jaźwie, przedstawiciel ruchu 
społecznego >> str. 9

– WBO działa od 2014 roku. 
Z roku na rok bijemy kolejne rekor-

dy złożonych propozycji - jestem niesamo-
wicie dumna z naszych mieszkańców, któ-
rzy złożyli fantastyczne projekty na przyszły 
rok! (...) Zrobię wszystko, aby ich praca nie 
poszła na marne. Złożone projekty zostaną 
przekazane do dalszego procedowania, 
ale poza trybem dotyczącym budżetu oby-
watelskiego – zapewnia Elżbieta Radwan, 
burmistrz Wołomina. >> str. 6

Mieszkańcy   
Strachówki   
 przeciwko  

lokalizacji linii  
wysokiego napięcia

www.wilenskapark.pl

–  Odcinek ul. Wileńskiej od ronda przy 
Sikorskiego do skrzyżowania z ul. Reja jest 
wyłączony z ruchu. (...) Potrzeba dokończe-

nia tej ulicy do skrzyżowania z ulicą Nie-
podległości jest ogromna. Na najbliższym 

posiedzeniu Rady Powiatu Wołomińskiego  
(26 kwietnia) będę chciał wprowadzić zada-
nie rozszerzające modernizację tej drogi aż 

do świateł na ulicy Niepodległości – mówi 
Adam Lubiak, starosta wołomiński >> str. 3

Z okazji Świąt Wielkiej Nocy pragnę złożyć Państwu życzenia
świątecznej radości, optymizmu, głębokiej nadziei i wiary,

która przenosi góry.

Życzę wielu wspaniałych chwil spędzonych w gronie rodziny.
Niech zbliżające się Święta będą czasem refleksji i odpoczynku,

a radość płynąca ze Zmartwychwstania Pańskiego
napełni Wasze serca miłością oraz nadzieją na pozytywną zmianę.

Poseł na Sejm RP

Jan Grabiec

Nowa karta  
mieszkańca  
Ząbek  
już wkrótce

Ruszają duże  
powiatowe inwestycje 

na terenie Wołomina

Co dalej  
z Wołomińskim 
Budżetem 
Obywatelskim?
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Z okazji Świąt Wielkiej Nocy życzymy, 
aby w Państwa domach zagościły radość,

spokój i nadzieja, a także obtość
na świątecznym stole i rodzinny, 

wiosenny nastrój. 

Burmistrz Radzymina

Krzysztof Chaciński

Przewodniczący Rady Miejskiej
w Radzyminie

Piotr Rembelski

zewodniczący Rady Myyyyyyyyy iejsk
w Radzymiymmmmmmmmmmmm nienienieinienienienienienieieninieien e

PioPiPiPiPiiiPiii tr t Rembelski

Burmistrz RaRRRRRRR dzymina

Krzysztoftoftotoftoftotot  Chaciński

Składamy najserdeczniejsze życzenia 
radosnych i pełnych rodzinnych spotkań  

Świąt Wielkanocnych,
wypełnionych nadzieją

budzącej się do życia wiosny
i wiarą w sens życia.

Niech radość, którą przynosi  
Zmartwychwstały Chrystus,
umacnia Wiarę i Nadzieję

oraz otwiera nasze serca na bliźnich.

 Wicestarosta Przewodniczący Rady Powiatu Wołomińskiego Starosta Wołomiński
 Robert Szydlik Robert Perkowski Adam Lubiak

Wesołych Świąt Wielkiej Nocy

Korzystając z okazji zbliżających się świąt serdecznie dziękujemy 
za dotychczasową współpracę

i mamy nadzieję na jej owocną kontynuację w przyszłości.

Życzymy wielu radosnych chwil spędzonych w rodzinnym gronie.
Niech te święta będą zdrowe i pogodne. Wesołego Alleluja !
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Efektem współpra-
c y  G m i n y  K l e m b ó w  
z Ochotniczą Strażą Pożarną  
w Roszczepie będzie moder-
nizacja remizy strażackiej 
w Roszczepie. Wspólnymi 
siłami, a przede wszystkim 
dzięki staraniom Magda-
leny Bieniek, inspektora 
ds. środków zewnętrznych  
w Urzędzie Gminy Klem-
bów, udało się pozyskać 
na ten cel 175.000 złotych  
z Programu Rozwoju Obsza-
rów Wiejskich. Dzięki temu 
remiza zyska m.in. nową 
elewację wraz z ociepleniem 

oraz nowy system ogrzewania. 
Wyremontowane zostanie też 
wnętrze strażnicy. Zarząd 
OSP podpisał już stosowną 
umowę w Urzędzie Marszał-
kowskim.

Kolejne 178.000 zł na mo-
dernizację remizy strażackiej 
gmina Klembów pozyskała  
z funduszy europejskich. Tym 
razem trafią one do jednostki 
Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Dobczynie. W środę 10 
kwietnia 2019 roku stosowna 
umowa została podpisana  
w Urzędzie Marszałkowskim.  
Remiza w Dobczynie będzie 

wyglądała jak nowa, zyska 
nową elewację, nowe ogrze-
wanie, wyremontowane zo-
staną wnętrza. W imieniu 
OSP umowę podpisali: Pre-
zes Kamil Szymborski oraz 
Skarbnik Czesław Śmie-
tański.

To jednak nie jedyne 
działania samorządowców  
z Klembowa. Już 29 czerwca 
2019 roku w Ostrówku odbędą 
się Igrzyska Sportowo - Pożar-
nicze FIREMAN, pierwsze 
powiatowe zawody, w których 
liczy się wynik indywidualny,  

a nie drużynowy. Ochotnicy 
wezmą udział w kilku kon-
kurencjach sprawnościowych 
połączonych ewentualnie  
z drobnym testem z ogólnej 
wiedzy pożarniczej dającym 
bonus czasowy.

Zawodom towarzyszyć 
będą także pokazy z zakresu 
udzielania pierwszej pomocy 
przedmedycznej oraz prezen-
tacja sprzętu strażackiego. 

Współorganizatorem 
Igrzysk Sportowo - Pożarni-
czych FIREMAN jest Powiat 
Wołomiński.

(opr) Aleksandra Olczyk

dla strażaków
 ochotników

Samorządowcy z gminy Klembów 
zdają sobie sprawę jak ważną rolę 

pełnią strażacy ochotnicy

Już niebawem zmodernizowane zostaną remizy 
jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej w Rozscze-
pie i Dobczynie.

Dotacje na modernizację 
remiz w gminie Klembów

Celem giełdy było zapo-
znanie uczniów klas trzecich 
gimnazjów i klas ósmych szkół 
podstawowych z ofertą eduka-
cyjną szkół ponadgimnazjal-
nych i ponadpodstawowych z 
powiatu wołomińskiego.

Wo ł o m i ń s k i  E K O -
NOMIK odwiedziło 1100 
uczniów , w tym około 600 

uczniów klas trzecich gim-
nazjów i 500 uczniów klas 
ósmych szkół podstawowych  
z terenu Powiatu Wołomiń-
skiego, którzy szukali odpo-
wiedzi na pytanie, do której 
szkoły powinni po ukończeniu 
gimnazjum lub szkoły podsta-
wowej skierować swoje kro-
ki. Uczniowie mogli uzyskać 
informacje na temat szkół, 
które funkcjonują na terenie 
powiatu wołomińskiego oraz 
zapoznać się z ich bogatą ofer-
tą edukacyjną na rok szkolny 
2019/2020.

Giełdę otworzył i uczniów 
oraz uczestników giełdy powi-
tał Starosta Wołomiński Adam 
Lubiak.

Podczas Giełdy swoją ofer-
tę edukacyjną przedstawiły na-
stępujące szkoły: Zespół Szkół 

Ekonomicznych im. Stanisława 
Staszica w Wołominie, Zespół 
Szkół w Wołominie, Zespół 
Szkół im. Prezydenta I. Mo-
ścickiego w Zielonce, Zespół 
Szkół im. K. K. Baczyńskiego w 
Tłuszczu, Zespół Szkół Tech-
niczno- Zawodowych im. inż. 
Cz. Nowaka w Radzyminie, 
Liceum Ogólnokształcące im. 
C. K. Norwida w Radzyminie, 
Liceum Ogólnokształcące im. 

Bitwy Warszawskiej 1920 r.  
w Urlach, I Liceum 

Ogólnokształcące im. 
Wacława Nałkow-

skiego w Wołomi-
nie, III Liceum 
Ogólnokształcące 
im. Jana Pawła II  
w Wołominie oraz 
I Liceum Ogólno-
kształcące PUL 

im. 111 Eskadry Myśliwskiej 
w Wołominie.

W giełdzie uczestniczył 
również Ochotniczy Hufiec 
Pracy oraz Powiatowy Cech 
Rzemiosł i Przedsiębiorczości 
z Wołomina.

Wskazówek dotyczących 
dalszego kształcenia udzielali 
pracownicy Poradni Psycholo-
giczno – Pedagogicznych z Wo-
łomina, Tłuszcza i Zielonki.

Współorganizatorem wyda-
rzenia był Powiat Wołomiński.  

Źródło: Starostwo  
Powiatowe w Wołominie

Celem zorgani-
zowanej  

w Wołominie 
Giełdy Szkół Ponad-
gimnazjalnych i Po-

nadpodstawowych było 
zapoznanie uczniów 

klas trzecich gimnazjów 
i klas ósmych szkół 

podstawowych z ofertą 
placówek edukacyjnych 
działających na terenie 

powiatu wołomińskiego.

5 kwietnia odbyła się w Zespole Szkół Ekono-
micznych im. St. Staszica w Wołominie, Giełda 
Szkół Ponadgimnazjalnych i Ponadpodstawo-
wych działających w Powiecie Wołomińskim 

Wielka Giełda Szkół
w Wołominie

przed trudną decyzją

OSIEDLE PROMIENNA III 
W MARKACH

Logo Mazovia Development

W sprzedaży również 
lokale usługowe!

BIURO SPRZEDAŻY MIESZKAŃ UL. PROMIENNA 33B/2 05-270 MARKI tel. 532 851 110
www.mazoviadevelopment.pl

Mieszkania z dużymi balkonami, 
ogródkami i tarasami 
już od 5 200 zł/m2

Aby otrzymać nową kartę, 
nie wystarczy już sam meldunek  
w Ząbkach, jednak osoby zarów-
no rozliczające podatek na rzecz 
Ząbek jak i zameldowane na pobyt 
stały Urząd Miasta będzie chciał 
dodatkowo premiować (np. dłuższym 
okresem ważności karty). W razie 
zgubienia lub kradzieży karty, bę-
dzie można szybko ją zdeaktywować  
w systemie.

Przy ubieganiu się o nową kartę 
niezbędny będzie jeden z poniższych 
dokumentów:

• pierwszej strony złożonego 
PIT-u za 2018 rok (ta, na której jest 
adres zamieszkania) ze stemplem 
wołomińskiego urzędu skarbowego 
poświadczającej rozliczenie podatku

• urzędowego poświadczenia 
odbioru wydanego przez elektro-
niczną skrzynkę podawczą systemu 
teleinformatycznego administracji 
podatkowej (UPO) wraz z pierwszą 
stroną zeznania podatkowego (tą, 
na której jest adres zamieszkania) 
składanego drogą elektroniczną  
i wygenerowanym numerem doku-
mentu zgodnym z identyfikatorem 
dokumentu UPO

 • zaświadczenia z urzędu skar-
bowego potwierdzającego złożenie 
zeznania o wysokości osiągniętego 
dochodu (poniesionej straty) w 2018 
roku i adresem zamieszkania.

Rozliczając PIT drogą elektro-
niczną należy pamiętać o wydru-
kowaniu kopii złożonego zeznania 
wraz z urzędowym potwierdzeniem 
odbioru tzw. UPO. Zarówno na górze 
formularza PIT, jak i na UPO musi 
znajdować się ten sam identyfikator 
dokumentu, czyli ciąg liter i cyfr.

Osoby dostarczające PIT osobi-
ście do urzędu skarbowego powinny 
przygotować sobie kopię zezna-
nia i uzyskać potwierdzenie zło-
żenia – pieczęć wpływową urzę-
du na kopii składanej deklaracji.  
W przypadku wysłania formularza 
PIT pocztą tradycyjną, do otrzymania 
karty, konieczne będzie uzyskanie 
odpowiednie zaświadczenia z US

Emeryci za których ZUS rozli-
czył PIT-40A, ale z jakiś powodów 
na formularzu  PIT 40A figuruje 
inny adres niż ząbkowski, aby móc 
otrzymać nową kartę powinni albo 
wystąpić z wnioskiem do ZUS-u, aby 
ten dokonał korekty zeznania PIT-
40A, albo do 30 kwietnia złożyć na 
podstawie danych o dochodach  
z PIT-40A, nowe zeznanie PIT-
37 z aktualnym adresem  
w Ząbkach oraz powiado-
mić swój oddział ZUS-u 
o zmianie adresu za-
mieszkania.

N o w a  k a r t a 
mieszkańca będzie, 
tak jak dotychcza-
sowa, upoważniać 
do bezpłatnych 
przejazdów ząb-
kowskimi linia au-

tobusowymi, zapewni również dostęp 
do zniżek na basenie, zajęciach 
MOSIR oraz u ponad setki part-
nerów. Zmieni się również sposób 
weryfikacji uprawnień. – Jednym  
z celów wdrożenia nowej karty jest 
uszczelnienie systemu tak, aby  
z bezpłatnych przejazdów i zniżek 
mogły korzystać tylko osoby, których 
podatki rozwijają Ząbki. Dlatego 
pod koniec wakacji w ząbkobusach 
pojawią się kontrolerzy, którzy będą 
sprawdzać ważność kart mieszkańca 
lub biletów. Aby uzyskać zniżkę np. na 
basenie, ważność karty będzie spraw-

dzana w systemie czytnikiem - mówi 
Małgorzata Zyśk, burmistrz Ząbek. 
Partnerom dającym zniżki będzie 
udostępniona strona internetowa, na 
której będzie można zweryfikować 
ważność karty.

Od września planowane jest 
uruchomienie nowej linii ząbko-
busu, która zapewni szybkie dotar-
cie mieszkańcom nowych osiedli 
mieszkających w rejonie pętli Po-
wstańców Las do stacji PKP Ząbki, 
w rejon Szkoły Podstawowej Nr 1 
oraz Przedszkola „Skrzat”. Nowe 
połączenie poprawi komunikację na 
ul. Szwoleżerów i ul. Zycha, szybciej 
będzie można dojechać ze stacji 
PKP Ząbki na ul. Skrajną. Nowa 
linia będzie przejeżdżała całą długość  
ul. Powstańców z zachodu na wschód, 
przez co rozwiąże problem braku 

dwukierunkowej komunikacji na 
ul. Powstańców w weekendy oraz 
ułatwi dotarcie do domu osobom 
przesiadającym się z linii 145. Ma to 
być dodatkowa zachęta dla naszych 
nowych mieszkańców do rozliczania 

i meldowania się w Ząbkach.
Nowa karta mieszkańca będzie 

dokumentem uprawniającym do 
oddania odpadów w Punkcie Se-
lektywnej Zbiórki Odpadków Ko-
munalnych PSZOK na ul. Zycha. 
Będzie także biletem na ząbkobusy 
i ułatwi korzystanie z powstającego 
parkingu Parkuj i Jedź pod pasażem 
Orla.

Zgodnie z założeniami, nowa 
karta mieszkańca będzie rów-
nież nośnikiem biletów ZTM 
tzn. „będzie widziana” przez sys-
tem warszawskiego operatora  
i będzie można na nią zakodować 
bilety okresowe ZTM. Dzięki 

temu mieszkaniec Ząbek nie będzie 
musiał już nosić Warszawskiej Karty 
Miejskiej.

System nowej karty mieszkańca 
zostanie przygotowany do tego, aby 
umożliwić w przyszłości ewentualne 
sprawne wdrożenie oferty taryfowej 
ZTM dedykowanej dla mieszkańców 
Ząbek.

Kolejnym planowanym obszarem 
zastosowania nowej karty mieszkańca 
będzie kwestia parkowania w strefach 
płatnego parkowania. Trwają obecnie 
prace przygotowawcze (analityczne  
i planistyczne) zmierzające do uru-

chomienia dwóch takich stref, które 
obejmą publiczne miejsca parkingo-
we w pasach dróg. Jedna strefa ma 
obejmować część śródmiejską (m.in. 
rejon targowiska i Urzędu Miasta) 
druga ma być zlokalizowana na połu-
dniu, wstępnie będzie to rejon ograni-
czony ulicami Andersena na południe 
i ulicami Kopernika oraz Kościelną 
na wschód. Władze Ząbek chcą, aby  
z kartą mieszkańca można było powią-
zać wirtualny abonament parkingowy 
mieszkańca, który umożliwi znacznie 
tańszy lub nawet przez określony czas 
bezpłatny postój w strefach (parko-
metr po zbliżeniu karty wydrukuje 
stosowny bilet parkingowy).  Szcze-
gółowe zasady określi w uchwale 
Rada Miasta, będzie to kolejny obszar,  
w którym będzie można zróżnicować 
osoby tylko rozliczające podatki od 
tych, które dodatkowo są zameldo-
wani na pobyt stały.

Nowa karta  
mieszkańca Ząbek  
już wkrótce

Niebawem karty mieszkańca „Jestem z Ząbek”  zostaną zastąpione przez 
nowe karty elektroniczne, które będą ważne przez określony czas. Ich ważność 
będzie można przedłużać dokumentując w urzędzie miasta zamieszkiwanie na 
terenie Ząbek i rozlicznie PIT za ostatni rok w US Wołomin. W zeznaniu jako 
adres podatnika powinien figurować adres zamieszkania na terenie Ząbek.

– Jednym z celów wdrożenia nowej karty mieszkań-
ca jest uszczelnienie systemu tak, aby z bezpłat-

nych przejazdów i zniżek mogły korzystać tylko te 
osoby, których podatki rozwijają Ząbki. Dlatego 
pod koniec wakacji w ząbkobusach pojawią się 

kontrolerzy, którzy będą sprawdzać ważność 
kart mieszkańca lub biletów. Aby uzyskać 

zniżkę np. na basenie, ważność karty będzie 
sprawdzana w systemie czytnikiem - mówi 

Małgorzata Zyśk, burmistrz Ząbek. 
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– Ubiegał się Pan o urząd wójta 
i o mandat radnego w gminie. 
Jest Pan młodym człowiekiem, 
skąd takie zainteresowanie 
samorządem – jakaś rodzinna 
tradycja, czy własna pasja?
– Skończyłem niedawno 30 lat, więc 
faktycznie jestem jeszcze młodym 
człowiekiem, ale uważam, że to do-
skonały czas, aby zacząć uczyć się 
samorządu. To moje pokolenie, trzy-
dziestolatków, jest w tej chwili naj-
większą siłą napędową i to zarówno 
jeśli chodzi o budowanie gospodarki 
jak też zakładanie rodziny. Pyta pani – 
dlaczego samorząd? - interesowałem 
się życiem społecznym w zasadzie od 
uzyskania pełnoletności. Zgłaszałem 
się do komisji wyborczych. To mnie 

interesowało. Analizowałem wyniki 
wyborów. Chciałbym, mieć wpływ na 
to, co wokół się dzieje. Chciałbym móc 
pomagać.
– Czego dziś najbardziej po-
trzeba Gminie Klembów – miej-
scowości Ostrówek, w której 
Pan mieszka?
– Gmina Klembów jest zlokalizowana 
bardzo blisko Warszawy. To powo-
duje, że coraz więcej osób chce się 
na naszym terenie osiedlać. Mamy 
bardzo dobre połączenie trasą S8, 

dobre połączenie kolejowe. Uważam, 
że za kilka lat będziemy wyglądali jak 
zachodnia część Warszawy. Tam już 
większość terenów została zasiedlona, 
zagospodarowana a tu na wschodzie 
dopiero się zagospodarowuje.
– A czego mieszkańcom jest 
w tej chwili najbardziej po-
trzeba?
– Potrzeba nam nowej infrastruktury. 
To dla nas w tej chwili jest najważniej-
sze, żeby żyło się wygodniej. Potrzeba 
też wielu działań integrujących, aby 
zarówno starsi, jak też dzieci ale i mło-
dzież mogli wspólnie spędzać czas.
– Gmina Klembów to wiele 
niewielkich miejscowości. 
Chyba największy jest Ostró-
wek. Ale centrum gminy 

jest w Klembowie – to tu jest 
kościół, urząd gminy, GOK. Jak 
wpływa to na funkcjonowanie 
całej Gminy?
– To, że Gmina Klembów składa się 
właśnie z wielu niewielkich miejsco-
wości powoduje, że naszą gminę trzeba 
traktować jako jedną całość – jak jeden 
organizm i nie powinno się dzielić na 
poszczególne miejscowości. Potrzebu-
jemy rozwoju zrównoważonego, w któ-
rym trzeba brać pod uwagę wszystkie 
miejscowości łącznie.

– Nie jest tajemnicą, że bu-
dowa infrastruktury na tak 
dużym, słabo zaludnionym ob-
szarze jest bardzo kosztowna. 
Jakiego rodzaju infrastruktury 

potrzeba Wam najbardziej?
– To, o czym najbardziej marzą nasi 
mieszkańcy, to infrastruktura drogo-
wa. Brakuje nam dobrych dróg. W 
tej chwili najważniejsze jest to, aby 
mieszkańcy mieli możliwość dotarcia 
do swoich posesji suchą i bezpiecznie 
doświetloną drogą. Faktycznie dość 
duże odległości między miejsco-
wościami wymagają zwiększonych 
nakładów budżetowych. Ale to też 
jest problem do rozwiązania. Choćby 
poprzez współpracę z sąsiednimi 

gminami, które mogą dzielić między 
siebie koszty.
– Wspomniał Pan o integracji 
mieszkańców. Poprzez jakie 
działania jest ona możliwa 
w tak rozdrobnionej gminie 
jak Wasza, gdzie wprawdzie 
jest bardzo dobrze działa-
jący GOK, ale jest do niego 
dla większości mieszkańców 
daleko?
–To prawda, ale w naszej gminie jest 
już w tej chwili wiele miejsc takich 
jak siłownie plenerowe, czy boiska 
na których odbywa się coraz więcej 
rozgrywek. Można poćwiczyć i w tym 
kierunku – myślę, że nasza gmina po-
winna iść w dalszym ciągu. Integracja 
poprzez sport jest jak najbardziej 

wskazana i możliwa. Potrzeba in-
tegracji istnieje. Moje pokolenie 
w bardzo dobry sposób potrafi 
się zintegrować. Zakładane są 
różnego rodzaju organizacje 
– stowarzyszenia, fundacje, 
kluby sportowe, które inicjują 
wiele form aktywności dla 
innych.
– Gmina Klembów 
ma dużo wolnych 
przestrzeni – poten-
cjalnych terenów 
inwestycyjnych, 
blisko aglomeracji 
warszawskiej. Czy 

macie dużo terenów przygoto-
wanych pod inwestycje?
– W ostatnim czasie powstało kilka 
miejscowych planów zagospodaro-
wania, dzięki którym tych terenów 
inwestycyjnych przybyło, ale wydaje 
mi się, że potrzeby i możliwości 
są znacznie większe. Chciałbym – 
zarówno ja – jak i większość moich 
rówieśników, aby tych planów było 
uchwalonych więcej. Dziś inwestor 
przychodzi i chce gotowe miejsce, 
przygotowane pod inwestycje.

Niech zbliżające się Święta Wielkanocne 
upłyną w zdrowiu i radości 

oraz ciepłej, rodzinnej atmosferze. 
Życzymy wiosennego słońca  
oraz wszelkiej pomyślności  

w codziennym życiu.

Burmistrz Tłuszcza
/-/ Paweł Bednarczyk

Przewodniczący Rady Miejskiej 
/-/ Krzysztof Gajcy

– W ostatnim czasie powstało kilka miejsco-
wych planów zagospodarowania, dzięki którym 
tych terenów inwestycyjnych przybyło, ale 
wydaje mi się, że potrzeby i możliwości są 
znacznie większe. Chciałbym – zarówno 
ja – jak i większość moich rówieśników, 
aby tych planów było uchwalonych więcej. 
Dziś inwestor przychodzi i chce gotowe 
miejsce, przygotowane pod inwestycje – 
mówi Adrian Mlonek, radny z Klembowa

Inwestor chce mieć gotowe 
miejsce pod inwestycję

Z Adrianem Mlonkiem, mieszkańcem Ostrówka, radnym Gminy Klembów, reprezentującym w klem-
bowskiej radzie Prawo i Sprawiedliwość, Teresa Urbanowska rozmawia o rozwoju tej gminy.

powiat
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To miejsce szczególne 
w Markach. Pamięta tra-
giczne wydarzenia z 1942 
roku. To wówczas Niemcy 
zamordowali więźniów 
Pawiaka. Tę zbrodnię upa-
miętnia m.in. Pomnik 
Dziesięciu Powieszonych. 
I on też pozostanie cen-
tralnym punktem Skweru 
Pamięci Narodowej.

Już za kilka miesię-
cy będzie to miejsce 
spotkań mieszkańców, 
w którym mocno pod-
kreś lone zostaną 
różne wątki histo-
r yczne.  To tam 
zostaną ulokowa-
ne trzy tablice:  
z najważniejszymi 
bitwami w dziejach 

polskiego oręża, najważ-
niejszymi datami w hi-
storii państwa polskiego 
oraz cytatem marszał-
ka Józefa Piłsudskiego 
„Ten, kto nie szanuje i nie 
ceni swojej przeszłości, 
nie jest godzien szacun-
ku teraźniejszości, ani 
prawa do przyszłości”.  
W murze pamięci znajdą 
też miejsce dwie szklane 

cegły, w których zosta-
nie umieszczona ziemia  
z najważniejszych pol-
skich nekropolii pozo-
stałych na Kresach, czyli 
Cmentarza Łyczakow-
skiego we Lwowie oraz 
Cmentarza na Rossie  
w Wilnie.

Zmieni się także  prze-
strzeń wokół pomnika. 

Będą do niego prowadziły 
nowe chodniki,w tym jeden 
imitujący tory kolejki wą-
skotorowej. Na tyłach po-
mnika powstaną: pergola  
z miejscami siedzącymi 
oraz mur pamięci. Całość 
uzupełni mała architek-
tura.

W środę przedsta-
wiciele Urzędu Miasta 
Marki podpisali umowę 
z wykonawcą inwestycji. 
Jest nim zwycięzca prze-
targu - konsorcjum firm 
pod wodzą przedsiębior-
stwa  Ziel-Bud. Koszt 
inwestycji wyniesie ponad 
366 tysięcy złotych.

Źródło: UM Marki

Zmieni się 
przestrzeń wokół 
pomnika. Będą do 
niego prowadziły 
nowe chodniki, w tym 
jeden imitujący tory 
kolejki wąskotorowej. 
Na tyłach pomnika 
powstaną: pergola z 
miejscami siedzącymi 
oraz mur pamięci.

Urząd Miasta Marki podpisał umowę na stworzenie 
Skweru Pamięci Narodowej.

Nowy blask  
miejsca  
pamięci w Markach

m
areckie m

etam
orfozy

Przedsięwzięcie IV 
Sprzątanie Świata - Glinian-
ki Zielonka odbywające się  
w ramach Tygodnia Czystości 
Wód, cieszyło się ogromnym 
zainteresowaniem wśród 
mieszkańców Zielonki.

Poza wędkarzami z Zie-
lonki, Ząbek i Wołomina, 

wzięło w 
nim udział 
wiele grup 
zorgani-
zowanych, 
m.in. Spo-
łeczna Straż 
Rybacka, Klub 
Morsy Zielonka, Klub 
Sportów Walki Kyokushin, 
przedstawiciele Miej-
skiej Rady Seniorów, klasa  
7a ze Szkoły Podstawowej  
nr 1 w Zielonce oraz wielu 
mieszkańców miasta, któ-
rym nie jest obojętny stan 
środowiska naturalnego. W 
trakcie sprzątania uczestnicy 

mogli posilić się pieczoną na 
ognisku kiełbaską, a dzieci 
otrzymały również słodki 
poczęstunek.

Organizatorzy akcji skła-
dają serdeczne podziękowa-
nia burmistrzowi Kamilowi 
Michałowi Iwandowskiemu 
za wsparcie akcji, który wraz  
z radnym Piotrem Pietrusz-
ką aktywnie uczestniczył 
w sobotnim sprzątaniu. 

Obecnym mieszkańcom 
Zielonki dziękujemy 
też za zaangażowanie  
w przedsięwzięcie, 
które ma na celu przy-

p o m i n a ć  
o tym, jak 

ważna jest 
troska o środo-

wisko naturalne. 
Włączanie się w ta-

kie akcje  ma ogromny wpływ 
nie tylko na estetykę otoczenia, 
ale pośrednio również na jakość 
życia.  Wędkarze zapowiadają 
kolejne przedsięwzięcie już 
wkrótce. Akcję sprzątania Gli-
nianek objął patronatem Bur-
mistrz Miasta ZielonkiaKamil 
Michał Iwandowski.

Źródło: UM Zielonka

Sprzątanie  
Glinianek odbyło się 
w ramach Tygodnia 

Czystości Wód. Celem 
akcji, jest zwróce-

nie uwagi na 
problem zanie-

czyszczenia 
wody i linii 
brzegowej  

W sobotę, 30 marca br. odbyło się sprzątanie Glinia-
nek, zorganizowane przez zielonkowskie Koło nr 23 
Polskiego Związku Wędkarskiego. Udało się zebrać 
ponad 200 worków śmieci  

Nie zabrakło  
chętnych,  
by posprzątać  
Glinianki 

w
iosenne porządki 

Co dalej z WBO?

Budżet Obywatelski wpisał się w harmonogram aktywności mieszkańców wielu gmin w Polsce. 
W tym roku część gmin z zaskoczeniem przyjęło treść orzeczeń Regionalnej Izby Obrachunko-
wej (RIO) w Warszawie, z których dowiedziały się o nieważności podjętych uchwał dotyczących 
określenia Regulaminu Budżetu Obywatelskiego (po nowelizacji ustawy o samorządzie gminnym). 
Dotyczy to równie WBO. Jednak Elżbieta Radwan, burmistrz Wołomina zapewnia, że znajdzie 
sposób na realizację pomysłów złożonych przez mieszkańców do realizacji w 2020 roku.

 W związku z uznaniem przez 
RIO nieważności uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie WBO na ofi-
cjalnych stronach Urzędu Miasta w 
Wołominie pojawiło się oświadcze-
nie o następującej treści:

Ważna informacja  
dotycząca Wołomińskiego  
Budżetu Obywatelskiego 2020

W związku z orzeczeniem przez 
Regionalną Izbę Obrachunkową w 
Warszawie nieważności Uchwały 
Nr V-17/2019 Rady Miejskiej w 
Wołominie z dnia 20 lutego 2019 r. 
w sprawie określenia Regulaminu 
Budżetu Obywatelskiego, informu-
jemy, że w tym roku rezygnujemy z 
formuły Wołomińskiego Budżetu 
Obywatelskiego.

Nowelizacja ustawy o samo-
rządzie gminnym w zakresie 
przepisów dotyczących budżetów 
obywatelskich, wprowadziła chaos 
i w efekcie wiele podjętych przez 
rady miast i gmin uchwał zostało 
uchylonych, a budżety obywatelskie 
wstrzymane. Kłopoty z procedo-
waniem budżetów obywatelskich 
mają takie miasta jak m.in. War-
szawa, Ząbki, Radom, Pionki czy 
Pruszków. Niestety i nasza uchwała 
dotycząca regulaminu WBO została 
zakwestionowana.

Wołomiński Budżet Obywatel-
ski funkcjonuje od 2014 roku cie-
sząc się coraz większym zaintereso-
waniem mieszkańców. Rokrocznie 
konsultujemy regulamin WBO i 
wprowadzamy zmiany mające uła-
twić i uprościć procedury.

Nie zgadzamy się z decyzją 
RIO i rozważamy podjęcie odpo-
wiednich kroków odwoławczych. 
Mamy jednak świadomość, że ta 
procedura będzie czasochłonna i 

nawet korzystne rozstrzygnięcie 
może uniemożliwić przeprowa-
dzenie budżetu obywatelskiego do 
końca tego roku.

Jak zwykle nasi mieszkańcy 
stanęli na wysokości zadania i wyka-
zując duże zaangażowanie w sprawy 
miasta, złożyli 77 projektów do WBO 
2020. Nie pozwolimy, żeby ich praca 
poszła na marne. Dlatego Burmistrz 
Wołomina zadecydowała, że złożone 

przez mieszkańców projekty zostaną 
przekazane do dalszego procedo-
wania, ale poza trybem dotyczącym 
budżetu obywatelskiego. Po konsul-
tacji z projektodawcami burmistrz 
podejmie decyzję o szczegółach 
i sposobach pracy nad złożonymi 
wnioskami. 

Informacji udziela Wydział Pla-
nowania Rozwoju i Rewitalizacji 
Urzędu Miejskiego w Wołominie, 
pokój 210, telefonicznie pod nr 22 
763 30 17 oraz mailowo: naszbu-
dzet@wolomin.org.pl

Burmistrz Elżbieta Radwan 
poproszona o komentarz do tej 
sytuacji zapewnia: – Wołomiń-
ski Budżet Obywatelski to dużo 
więcej, niż po prostu pieniądze 
przeznaczone na pomysły miesz-
kańców. Dla nas WBO to symbol 
niesamowitej, pozytywnej energii, 
mnóstwa fenomenalnych pomy-
słów na zmianę naszej wspólnej 
przestrzeni, inicjatyw aktywizu-

jących i integrujących mieszkań-
ców Gminy. WBO z ogromnymi 
sukcesami działa od 2014 roku. Z 
roku na rok bijemy kolejne rekordy 
złożonych propozycji - jestem 
niesamowicie dumna z naszych 
mieszkańców, którzy złożyli fan-
tastyczne projekty na przyszły rok! 
To 77 projektów zaangażowanych 
mieszkańców. Ludzi, którzy wierzą 
w to, że Wołomin jest żywy i koloro-
wy, że jest to miejsce, w które warto 
inwestować. Zrobię wszystko, aby 
ich praca nie poszła na marne. 

Złożone projekty zostaną przeka-
zane do dalszego procedowania, ale 
poza trybem dotyczącym budżetu 
obywatelskiego. Głęboko wierzę 
w to, że pozytywna współpraca 
z mieszkańcami w ramach tej 
fantastycznej, oddolnej inicjatywy 
pozwoli nam pokonać trudności i 
dalej realizować wspaniałe pomy-
sły mieszkańców. To nowelizacja 
ustawy o samorządzie gminnym w 

zakresie przepisów dotyczących bu-
dżetów obywatelskich, wprowadziła 
chaos i w efekcie wiele podjętych 
przez rady miast i gmin uchwał zo-
stało uchylonych, a budżety obywa-
telskie wstrzymane. Nie ustaniemy 
w staraniach, by mimo prawnego 
chaosu zrealizować pomysły, które 
są wspólnym i wspaniałym dziełem 
zaangażowanej społeczności. Chcę 
to mocno podkreślić: nie jest istot-
ne to, pod jaką nazwą  zrealizujemy 
projekty. Liczy się jedno – będą 
wykonane!

– WBO z ogromnymi sukce-
sami działa od 2014 roku. 
Z roku na rok bijemy kolejne 
rekordy złożonych propozycji 
- jestem niesamowicie dum-
na z naszych mieszkańców, 
którzy złożyli fantastyczne 
projekty na przyszły rok! (...) 
Zrobię wszystko, aby ich 
praca nie poszła na marne. 
Złożone projekty zostaną 
przekazane do dalszego 
procedowania, ale poza 
trybem dotyczącym budżetu 
obywatelskiego – zapewnia 
Elżbieta Radwan,  
burmistrz Wołomina. 

Z prac Wołomińskiej Rady Seniorów

Z wysokiego „C” rozpoczęła swoją działalność Wołomińska Rada Seniorów III kadencji obejmują-
cej lata 2019 -2021. Po inauguracyjnym posiedzeniu, które odbyło się 8 stycznia podczas którego 
dokonano wyboru Zarządu Rady Seniorów w składzie: Celina Subda – przewodnicząca, Czesław 
Borkowski – zastępca przewodniczącego oraz Jerzy Turek – sekretarz (ponownie) zorganizowa-
no – już po raz trzeci – uroczystość z okazji dnia Babci i Dziadka, która odbyła się w Miejskim 
Domu Kultury. W wydarzeniu uczestniczyło około 80. seniorów a swoją obecnością zaszczycili 
ją: Elżbieta Radwan – burmistrz Wołomina oraz Łukasz Marek – wiceburmistrz Wołomina.

Rada Seniorów to ogran dorad-
czy dla wójtów i burmistrzów.

Wołomińska Rada Seniorów to 
jedna z pierwszych rad działają-
cych w powiecie wołomińskim. 
W tym roku rozpoczęła już swoją 
III kadencję. 

W tym roku już po raz trzeci 
odbyła się uroczystość z okazji 
Dnia Babci i Dziadka. Na tę 
okazję okolicznościowe progra-
my artystyczne przygotowały 
dwa wołomińskie przedszkola: 
Przedszkole nr 2 oraz Przed-
szkole nr 8.

Na lutowym (roboczym) po-
siedzeniu, Wołomińska Rada 
Seniorów ponownie powierzyła 
Halinie Wojakowskiej i Teresie 
Wosińskiej reprezentowanie 
Rady w Zespole do spraw rewi-
talizacji oraz trzy osoby do Ze-
społu Monitorującego realizację 
Wołomińskiej Strategii Polityki 
Senioralnej. 

Podczas tego posiedzenia po-
wołany został zespół roboczy do 
spraw przygotowania koncepcji 
programu pod nazwą „TAXI-
SENIOR” oraz komunikacji 
gminnej (Linie „L”). Powołano 
też zespół do spraw wyboru 
trasy oraz programu organizacji 
III Międzypokoleniowego Rajdu 
Rowerowego (przyjęty termin to 
sobota 6 lica. 

Kolejny powołany zespół ro-
boczy  ma za zadanie zajmowanie 
się sprawami pomocy seniorom 
nie posiadającym żadnej rodziny, 

mającym trudności w poruszaniu 
się oraz, ze względu na podeszły 
wiek.

Jako przykład takiej – zreali-
zowanej już pomocy – można 
podać działania jakie wykonał 
czteroosobowy zespół składający 
się z członków Rady Seniorów na 
czele z jej przewodnicząca Celiną 
Subdą w dniu 5 kwietnia. Zespół 
ten zajął się rozbiórką rozpadają-
cej się przydomowej szklarni oraz 
porządkami posesji 89 letniej 
mieszkanki ulicy Piaskowej w 
Wołominie.

Członkowie Wołomińskiej 
Rady Seniorów zaangażowali się 

również w race porządkowe na 
terenie Białych Błot. 

- Dzięki środkom finansowym 
otrzymanym z Urzędu Miejskie-
go w Wołominie w ramach t.zw. 
„małych grantów” będziemy, 
jako Rada Seniorów, wspólnie 
z Miejskim Domem Kultury w 
Wołominie współorganizato-
rem koncertów muzycznych dla 
seniorów, które odbędą się w 
czerwcu i we wrześniu w MDK, 
w Klubie Seniora „Słoneczna”; 
Klubie osiedlowym „Tramp”, 
na Osiedlu Sławek w Majdanie 
oraz w Starym Grabiu lub w 
Duczkach.

Zarząd WRS nawiązał roboczy 
kontakt również z Zarządem Mło-
dzieżowej Rady Miasta. 

W ramach współdziałania plano-
wana jest realizacja zadania związa-
nego z pomocą osobom starszym  
(wolontariat w działaniach wymaga-
jących natychmiastowej pomocy.

Rozmawiano o innych formach 
współpracy, takich jak udział i pomoc 
w przeprowadzeniu III Międzypo-
koleniowego Rajdu Rowerowego, 
wspólne sprzątanie lasów, udział 
i uczestnictwo w uroczystościach 
patriotycznych.

Jerzy Turek, sekretarz  
Wołomińskiej Rady Seniorów  

Przedstawiciele Wołomińskiej Rady Seniorów III kadencji
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Z ramienia Powiatu  Wo-
łomińskiego umowę podpi-
sali Starosta Adam Lubiak, 
wicestarosta Robert Szydlik 
oraz skarbnik powiatu Ja-
dwiga Tomasiewicz. Szpital 
reprezentował p.o. dyrektora 
Grzegorz Krycki. Władze 
Szpitala Matki Bożej Nie-
ustającej Pomocy w Woło-
minie na mocy podpisane-
go porozumienia mogą 
uruchomić procedurę 
przetargową mającą 
za zadanie wyłonić 
wykonawcę inwe-
stycji. - Rozbudowę 
szpitala powiatowe-
go należy wymienić 

wśród najważniejszych za-
dań budżetowych w obecnej 
kadencji samorządu. Cieszę 
się, że wypełniliśmy wszyst-
kie wymogi formalne, by móc 
ogłosić przetarg i dokonać 
wyboru wykonawcy – mówi 
starosta Adam Lubiak.

W pierwszym etapie 
zaplanowano rozbudowę 
części wspólnych obydwu 
zaplanowanych w projekcie 
inwestycyjnym pawilonów 

przyszpitalnych oraz budowę 
pod klucz budynku B (przy 
ul. Gdyńskiej). Znajdą w 
nim swoją siedzibę zespół 
poradni specjalistycznych, 
w tym poradnia dla dzie-
ci, punkt Nocnej Pomocy 
Lekarskiej oraz poradnia 
Ginekologiczno-Położnicza 

i Neonatologiczna. Na pię-
trze został zaprojektowany 
Zakład Rehabilitacji Ambu-
latoryjnej z salą kinezyterapii 
i boksami do fizykoterapii. 
Ostatnią kondygnację zajmą 
pomieszczenia administra-
cyjne.

Niezależnie od budowy 
nowych budynków, władze 
Powiatu Wołomińskiego re-
alizują plan bieżącej poprawy 
funkcjonowania szpitala po-
przez m.in. podwojenie licz-
by stanowisk do rejestracji, 
wprowadzenie elektronicz-
nego systemu kolejkowego, 
czy rozbudowę pomieszczeń 
SOR na parterze szpitala

Źródło: Starostwo  
Powiatowe w Wołominie

W pierwszym 
etapie zaplano-
wano rozbudowę 
części wspólnych 
obydwu zaplanowa-
nych w projekcie 
inwestycyjnym 
pawilonów przyszpi-
talnych oraz budowę 
pod klucz budynku B 
(przy ul. Gdyńskiej).

9 kwietnia w siedzibie Starostwa została pod-
pisana umowa w sprawie dotacji dla Szpitala 
Matki Bożej Nieustającej Pomocy w Wołominie. 
W ciągu najbliższych 4 lat Powiat Wołomiński 
przekaże szpitalowi 36,5 mln złotych. 

36,5 mln zł dla  
szpitala w Wołominie

zdrow
ie jest najw

ażniejsze
powiat

Ochotnicza Straż Pożarna  
w Myszadłach w KSRG

13 kwietnia na placu przy remizie OSP Myszadła odbył się uroczysty apel. W zbiórce wzięły udział 
zastępy jednostek z tereny gminy Jadów oraz OSP Poświętne..

Po złożeniu meldunku o goto-
wości oddziału do apelu i odczy-
taniu wyciągu z kroniki jednostki, 
Zastępca Komendanta Wojewódz-
kiego Państwowej Straży Pożarnej 
– Mirosław Jasztal przekazał na 
ręce Prezesa OSP Myszadła- Jacka 
Sulicha Decyzję Komendanta Głów-
nego Państwowej Straży Pożarnej  
o włączeniu jednostki do Krajowego 
Sytemu Ratowniczo-Gaśniczego.

Gratulacje dla członków jednostki 
złożyli Bożena Żelazowska - Radna 
Województwa Mazowieckiego, An-
toni Tarczyński - Prezes Zarządu 
Oddziału Wojewódzkiego ZOSP 
RP Województwa Mazowieckiego, 
Robert Szydlik – Wicestarosta Wo-
łomiński, Dariusz Kokoszka - Wójt 
Gminy Jadów.

Podczas uroczystości Radna Woje-
wództwa- Bożena Żelazowska wraz z 
Wójtem Gminy Jadów wręczyli zasłu-
żonym członkom Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Myszadłach pamiątkowe 
dyplomy uznania przygotowane 
specjalnie na tę okazję przez Adama 

Struzika - Marszałka Województwa 
Mazowieckiego.

Ochotnicza Straż Pożarna  
w  Myszadłach powstała w 1928 
roku, do jednostki należało począt-
kowo 24 strażaków. Nie mieli żad-
nego zaplecza technicznego. Ich 
sprzęt stanowiły ręczna sikawka, którą 

otrzymali z Zarządu Powiatowego 
Ochotniczych Straży Pożarnych, kil-
kanaście metrów węża gaśniczego, 
parę bosaków, pasów i toporków. 
Kamień węgielny pod budowę remizy 
OSP w Myszadłach wmurowano  
5 lipca 1930 roku. Zbudowano ją dzięki 
dużej pomocy strażaków, mieszkań-

ców wsi, władz gminnych i powiato-
wych. Rozwój jednostki zahamowała 
wojna, po jej zakończeniu strażacy 
otrzymali wóz konny gaśniczy, mo-
topompy, a w 1969 roku samochód 
marki „Lublin". 

W 1994 roku z funduszy własnych 
zakupiono podwozie samochodu 
marki „Star 200". Dzięki dużej pomo-
cy finansowej samorządu gminy Jadów 
przygotowano go do akcji gaśniczych. 
Służył jednostce do roku 2012. Kolej-
nym samochodem, pozostającym w 
ciągłej służbie, jest „Renault S-170" z 
napędem 4x4 kupiony w całości przez 
samorząd gminy. W 2018 roku jed-
nostka Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Myszadłach została odznaczona Me-
dalem Pamiątkowym „Pro Masovia” i 
został jej nadany sztandar.

Włączenie jednostki do Krajo-
wego Systemy Ratowniczo-Gaśni-
czego to kolejny krok w jej rozwoju, 
który przyczyni się do zwiększenia 
bezpieczeństwa na terenie powiatu 
wołomińskiego

Źródło: UG Jadów

Włączenie OSP W Myszadłach do KSRG podniesie poziom bezpieczeństwa

Pemes Produkcja Kochanowski i Wspólnicy Sp.J. 
do swojej siedziby w Radzyminie zatrudni:

Operator Plotera Frezującego CNC z doświadcze-
niem. Wymagania:  znajomość programu PC CAM, bardzo dobry ry-
sunek techniczny, umiejętność korzystania z narzędzi pomiarowych. 
Umowa o pracę, pełny etat. 
Frezer CNC z doświadczeniem. Obsługa centrów obróbczych 
na sterowaniu Heidenhain 530, 620 , Sinumeric Siemens 828D+Shop 
Mill. Wymagania: bardzo dobry rysunek techniczny, umiejętność ko-
rzystania z narzędzi pomiarowych. Umowa o pracę, pełny etat.
Ślusarz z doświadczeniem.  Prace w zakresie, szlifowania, 
trasowania, gwintowania, punktowania, polerowania, cięcia piłą. Wy-
magania: bardzo dobry rysunek techniczny, umiejętność korzystania 
z narzędzi pomiarowych. Umowa o pracę, pełny etat.

kontakt:  tel. 798 266 969; info@pemes.pl

– Nie wiem czy Pan pamięta, ale 
spotkaliśmy się wiele lat temu 
w Ossowie – było to 15 sierpnia 
1990 roku. Był Pan wówczas 
ze swoim Tatą – Henrykiem, 
członkiem Towarzystwa Pamięci 
Marszałka Józefa Piłsudskiego, 
które w Ossowie tego dnia rozpo-
częło zbiórkę funduszy na budowę 
pomnika Marszałka – tego, który 
kilka lat później, dzięki staraniom 
Towarzystwa i powołanego Komi-
tetu Budowy – został odsłonięty w 
Warszawie?
R. Cz.: – Pamiętam, było to faktycznie 
prawie trzy dekady temu. Ale może 
przypomnijmy jak to było? Co to był 
za czas?
T.U.: – Był to trudny czas, ale pełen 
nadziei na lepsze jutro. Byliśmy świe-
żo po pierwszych wolnych wyborach 
samorządowych, które odbyły się pod 
koniec maja 1990 roku.
R. Cz.: – W Warszawie nie było po-
mnika Marszałka Piłsudskiego, ale już 
się o tym pomniku myślało...
T. U.: – Tak, to prawda. Ale w Woło-
minie działało prężnie Towarzystwo 
Pamięci Marszałka Piłsudskiego, w 
którym działało wiele osób z Woło-
mina w tym również mój małżonek 
– Edward, działał też Pański Tata oraz 
Państwo Alina i Zygmunt Korwin 
Sokołowski.
– Jest Pan nie tylko osobą roz-
poznawalną, ale również bardzo 
barwną. Z pewnością mógłby nam 
Pan tu wiele ciekawych rzeczy 
opowiedzieć – ale może zechce 
Pan przytoczyć trzy najważniej-
sze – Pana zdaniem – osiągnięcia 
tej, dobiegającej końca, kadencji 
Pańskiego bycia w europarla-
mencie?
– Cieszę się, że po tych blisko trzech 
dekadach możemy się spotkać. Prze-
każę też pozdrowienia mojemu tacie 
Henrykowi, który nadal jest czynny 
zawodowo. Pisze obecnie sztukę 
teatralną. To, co nas oboje łączy to 
pomnik Marszałka, który 
stoi w Warszawie. Jestem 
doświadczonym polity-
kiem europejskim po-
nieważ końca dobiega 
moja trzecia kadencja 
w Europarlamencie. 
Warto, aby nasz kraj 
reprezentowali tam 
ludzie doświadcze-
ni, którzy wiedzą 
do jakich drzwi 
należy zapukać, 
a które otworzyć 
bez pukania. 
Dziś regulacje 
unijne są najważ-

niejsze dla dobrego funkcjonowania. 
Mało kto wie, że około 70% polskiego 
prawa, obowiązującego dziś, jest sta-
nowione właśnie tam, w Parlamencie 
Europejskim. A Polska to prawo nieja-
ko adoptuje. W tym roku obchodzimy 
czterdziestolecie pierwszych wyborów 
do Euro Parlamentu. Wcześniej było 
tak, że ten Parlament Europejski 
istniał, ale przedstawiciele byli dele-
gowani. Od czterech dekad odbywają 
się wybory bezpośrednie. Od grudnia 
2009 roku Euro Palrament musi dać 
swój stempel dla każdej regulacji. Nic 

nie powstanie w Strasburgu bez zgody 
Euro Parlamentu.
– A jakiś przykład regulacji najbar-
dziej namacalnych dla przysłowio-
wego „Kowalskiego” może Pan 
podać?

– Choćby posiadacze telefonów 
komórkowych, to, że nie płaci się 
dziś roamingu, co zostało niejako 
wymuszone na operatorach sieci 
komórkowych, którzy wcześniej ścią-
gali ogromne haracze na połączeniach 
choćby między Polską a Francją. Co 
do moich bezpośrednich działań – 
od 10 lat specjalizuję się w kontroli 
budżetowej. Mało kto o tym wie, ale 
jestem koordynatorem mojej frakcji 
politycznej Europejskich Konserwa-
tystów i reformatorów jeżeli chodzi o 
Komisję Kontroli Budżetu i wszystkie 

budżety instytucji unijnych, także rady 
europejskiej, której przewodniczy Do-
nald Tusk, sprawdzamy i co roku nie 
udzielamy absolutorium Radzie Eu-
ropejskiej z racji tego, że Rada bardzo 
niechętnie przedstawia Parlamentowi 

Europejskiemu swoje wyliczenia 
finansowe. To tak, jakby burmistrz 
ukrywał swoje wydatki przed Ko-
misją Rewizyjną czy przed Radą 
Miasta. Druga sprawa to moja ak-
tywność zagraniczna. W Parlamen-
cie Europejskim odpowiadałem za 
politykę wschodnią. Od dziesięciu 
lat jestem wiceprzewodniczacym 
Zgromadzenia Parlamentarne-
go Unia Europejska Partnerstwo 
Wschodnie (Ukraina, Białoruś, 

Mołdawia, Armenia, Azer-
bejdżan i Gruzja) czyli te 
kraje, które kiedyś były 

w ZSRR i dla polskich interesów są 
ważne ze względów ekonomicznych 
i w obszarze politycznym bo to jest 
taka naturalna polska strefa wpływów. 
Odpowiadałem i nadal odpowiadam 
za Azję Środkową i Azję Centralną – 
Azję postsowiecką a więc sześć kolej-
nych krajów: Kazachstan, gdzie wciąż 
jeszcze żyje prawie 40 tysięcy naszych 
rodaków, Kirgistan, Turgmenistan, 
Tadżikistan, Uzbegistan i niezależna 
niby Mongolia, która była „na pasku” 
Moskwy. To są moje główne aktywno-
ści w Euro Parlamencie.

– Jak rozumiem, będzie Pan ubie-
gał się o kolejną reelekcję. Jakie 
ma Pan pomysły – ważne dla ob-
szaru, który będzie Pan reprezen-
tował a więc obszaru Warszawy 
i okolic?
– Wybory odbędą się 26 maja w Dzień 
Matki. Niestety – Polska ma jedną z 
najgorszych frekwencji jeśli chodzi o 
wybory europejskie obok Litwy i Sło-
wacji. Mam nadzieję, że w tym roku 
będzie lepiej. Słyszę, że przewidywana 
jest frekwencja w Czechach 18% a 
na Słowacji tylko 13%. Apeluję o jak 
najwyższą frekwencję. Co do okręgów 
– to są to wybory, gdzie granice okrę-
gów są zupełnie inne niż w wyborach 
do polskiego Sejmu gdzie jest okręg 
warszawski i wianuszek wokół jako 
II okręg. A do Euro Parlamentu ten 
okręg jest wspólny z Warszawą.  

Spotkanie  
po blisko trzech 
dekadach

– Wybory odbędą się 26 maja w Dzień 
Matki. Niestety – Polska ma jedną z naj-

gorszych frekwencji jeśli chodzi o wy-
bory europejskie obok Litwy i Słowacji. 

Mam nadzieję, że w tym roku będzie 
lepiej. Słyszę, że przewidywana jest 

frekwencja w Czechach 18% a na 
Słowacji tylko 13%. Apeluję o jak 

najwyższą frekwencję – mówi euro 
poseł Ryszard Czarnecki (PiS)

O spotkaniu po blisko 30 latach i historii budowy pomnika Marszałka Piłsud-
skiego w Warszawie oraz o pracy w Europarlamencie z Ryszardem Czarneckim, 
europosłem (PiS), rozmawia Teresa Urbanowska

www.zyciepw.pl dołącz do nas na dołącz do nas na 
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O G Ł O S Z E N I E

Na podstawie art. 38 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t. j. Dz. U. z 2018 r. poz. 2204), 
§ 3 ust. 1 rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 14 września 2004 r. w sprawie sposobu i trybu przeprowadzania przetargów 
oraz rokowań na zbycie nieruchomości (t. j. Dz. U. z 2014 r. poz. 1490) oraz uchwały Nr III/31/19 Rady Miasta Zielonka  
z dnia 25 stycznia 2019 r., Burmistrz Miasta Zielonka podaje do publicznej wiadomości informację o mającym odbyć się ustnym 
ograniczonym przetargu na sprzedaż nw. nieruchomości będącej własnością Gminy Miasta Zielonka. Przetarg ograniczono do 
właścicieli nieruchomości przyległych WA1W/00011483/1 i WA1W/00011485/5, ponieważ przedmiot przetargu ze względu na 
swe parametry, nie może stanowić samodzielnej działki budowlanej i może być zagospodarowany łącznie z nieruchomością 
przyległą.

nazwa 
obrębu

nr ew. 
dz.

tytuł prawny  pow.
/m²/ położenie

cena wywoławcza
brutto /zł/

wadium
/zł/

mpzp rodzaj użytkowania

5-20-03 128/2 WA1W/00121847/5 208 ul. Okrzei 117.000 15.000 46-MN niezabudowana

Zgodnie z miejscowym planem przyjętym Uchwałą Rady Miasta Zielonka Nr XXXVI/335/17 z dnia 29 czerwca 2017 r.  
w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Zielonka w rejonie ul. Wyszyńskiego 
- obszar IV (Dziennik Urzędowy Województwa Mazowieckiego z dnia 12 lipca 2017 r. poz. 6052), nieruchomość będąca 
przedmiotem przetargu położona jest w strefie zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, oznaczonej na rysunku planu 
symbolem 46-MN.

Przetarg odbędzie się dnia 19 czerwca 2019 r. o godzinie 12:00 (dwunastej) w siedzibie Urzędu Miasta Zielonka, 05-220 
Zielonka, ul. Lipowej 5, pokój nr 3, powiat wołomiński, województwo mazowieckie.
Rejestracja uczestników przetargu  odbędzie się pod ww. adresem w dniu przetargu w godzinach 11:30–11:55.

Wadium w ww. kwocie należy przekazać wyłącznie w pieniądzu na rachunek bankowy Urzędu Miasta Zielonka nr 96 1020 
1026 0000 1302 0261 3594 z takim wyprzedzeniem, aby środki pieniężne znalazły się na rachunku bankowym najpóźniej  dnia 
14 czerwca  2019 r.
Dowód wniesienia wadium przez uczestnika przetargu podlega przedłożeniu komisji przetargowej przed otwarciem przetargu, 
podczas rejestracji uczestników. Uczestnikiem przetargu może być osoba, która wpłaci wadium i zostanie zarejestrowana jako 
jego uczestnik. Wpłacone wadium uczestnika przetargu, który wygra przetarg, zostanie zaliczone na poczet ceny nabycia 
nieruchomości.
Najpóźniej w ciągu 21 dni od dnia rozstrzygnięcia przetargu, jego organizator jest obowiązany zawiadomić osobę ustaloną 
jako nabywcę nieruchomości o miejscu i terminie zawarcia umowy sprzedaży nieruchomości. Wyznaczony termin nie może 
być krótszy niż 7 dni od dnia doręczenia zawiadomienia. Jeżeli osoba ustalona jako nabywca nieruchomości nie stawi się 
bez usprawiedliwienia w miejscu i terminie podanym w ww. zawiadomieniu, organizator przetargu może odstąpić od zawarcia 
umowy, a wpłacone wadium nie będzie podlegać zwrotowi. 
Stosownie do art. 70 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami, cena nieruchomości sprzedawanej 
w drodze przetargu podlega zapłacie nie później niż do dnia zawarcia umowy przenoszącej własność.
Nabywca poniesie koszty: sporządzenia aktu notarialnego, postępowania wieczysto-księgowego oraz ewentualnego 
wznowienia lub okazania granic.

Dodatkowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Planowania Przestrzennego 
Urzędu Miasta Zielonka, ul. Lipowa 5, 05-220 Zielonka, pokój 310, w godzinach: 8:00-18:00 -poniedziałki, 8:00-16:00 - wtorki, 
środy i czwartki; 8:00-15:00 - piątki; telefonicznie pod numerem 22 7613925 lub elektronicznie „um@zielonka.pl”.
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W Zielonce znajdują 
się miejsca pamięci zwią-
zane ze Zbrodnią Katyń-
ską. W kruchcie kościoła 
pw. MB Częstochowskiej 
powstało przed 13 laty 
Epitafium Poległych na 
Wschodzie, gdzie znajduje 
się urna z ziemią z Katynia.  
Na skarpie przy urzędzie 
miasta oraz w parku Dębinki,  
w 2009 i 2017 r. zasadzone 
zostały dęby, upamiętniają-
ce rozstrzelanych oficerów, 
pracowników przedwojen-
nego Cen-

trum Badań Balistycznych 
(WITU) w Zielonce.

W poniedziałek, 15 
kwietnia w kościele MB 
Częstochowskiej odpra-
wiona została msza święta 
w intencji zamordowanych 
w Katyniu, Charkowie, 
Twerze i innych miejscach 
kaźni. Po jej zakończeniu 
wiązankę kwiatów w Epi-
tafium złożył burmistrz 
Kamil Michał Iwandowski. 
Kwiaty zostały złożone 

również pod pomnikiem 
Żołnierzy Armii Krajowej 
na skwerze AK.

Po agresji ZSRR na 
Polskę 17 września 1939 
r., oficerowie Wojska Pol-
skiego i funkcjonariusze 
służb państwowych byli 
rozbrajani i zatrzymuwani 
przez Armię Czerwoną 
jako jeńcy wojenni. Na 
mocy decyzji najwyższych 
władz ZSRR, polskich 
jeńców rozmieszczono w 

obozach i od wiosny 1940 
r. sukcesywnie rozstrzeli-
wano. W ten sposób życie 
straciło ponad 21 tys. pol-
skich żołnierzy.

Zbrodnia ukrywana 
przez Związek Sowiecki 
ujrzała światło dzienne w 
1943 roku, ale dopiero w 
latach 90. XX wieku zaczęto 
bez skrępowania mówić o 
sprawcach i ofiarach tego 
ludobójstwa.

Obchodzony corocznie Dzień Pamięci Ofiar 
Zbrodni Katyńskiej, przypomina  o tym tra-
gicznym wydarzeniu z naszej historii i jego 
związkach z Zielonką.

Wspominając  
Zbrodnię Katyńską 

w
 hołdzie poległym

Burmistrz  
Kamil Michał Iwandowski złożył kwiaty pod 

pomnikiem Żołnierzy Armii Krajowej na 
skwerze AK w Zielonce

"Twoja i moja  
historia" w Wołominie

25 kwietnia 2019 r. o godzinie 19:00 w Izbie 
Muzealnej Wodiczków odbędzie się drugie spo-
tkanie z cyklu “Twoja i moja historia”. 

piam
ięć pokoleń

W trakcie spotkania 
goście poznają losy mał-
żeństwa Heleny i Stefana 
Nasfeterów oraz Eugeniu-
sza Wodiczki. Spotkanie 
uświetni występ występ 
Katarzyny Kaswen-Wilk, 
której będzie akompanio-
wać Anna Kornacka.

Na cykl “Twoja i moja 
historia” złożą się czte-
ry spotkania połączone z 
wykładami przybliżający-
mi mieszkańcom Woło-
mina sylwetki ważnych 
postaci, które wpisały się  

w chlubną historię mia-
sta: Henryka Konstan-
tego Woyciechowskie-
go, Zofii Nałkowskiej, 
Wiery Gran oraz rodziny 
Nasfeterów i Wodiczków.

Dzieje małżeństwa He-
leny i Stefana Nasfeterów, 
przybliży Joanna Hołubic-
ka, dyrektor Powiatowej 
Biblioteki Publicznej im. 
Heleny i Stefana Nasfe-
terów. Życiorys kolejnego 
przedstawiciela rodziny 
Wodiczków, Eugeniusza, 
najstarszego syna Fran-
ciszka Wodiczki, przedsta-
wi Danuta Michalik, zało-
życielka Izby Muzealnej 
Wodiczków w Wołominie.

W koncercie towarzy-
szącym temu spotkaniu 
wystąpi Katarzyna Ka-
swen-Wilk, sopran, wraz  
z Anną Kornacką, forte-
pian. W programie kon-
certu znajdą się m.in. 
utwory: „Ave Maria” F. 
Schuberta, „Summerti-
m”G. Gershwina, „Ich bin 
von Kopf bis Fuẞ auf Liebe 
eingestellt” F. Holländera, 
„Ch’il bel sogno di Doret-

ta” G. Pucciniego, wokaliza  
W. Kilara z filmu „Dziewią-
te wrota” R. Polańskiego.

Projektem „Twoja i moja 
historia” Fundacja ODA 
włącza się w uroczystości 
z okazji 100-lecia nabycia 
praw miejskich przez mia-
sto Wołomin. Wydarzenie 
jest realizowane w ramach 
projektu „Kultura, sztu-
ka, ochrona dóbr kultury  
i dziedzictwa narodowego” 
finansowanego przez Gmi-
nę Wołomi

Źródło: UM Wołomin

Na cykl “Twoja i moja 
historia” złożą się 
cztery spotkania po-
łączone z wykładami 
przybliżającymi miesz-
kańcom Wołomina 
sylwetki ważnych 
postaci, które wpi-
sały się w chlubną 
historię miasta i jego 
mieszkańców.

 Przewodnicząca Rady Gminy Jadów Wójt Gminy Jadów

 /-/ Regina Sadlik /-/ Dariusz Kokoszka

Z okazji świąt Wielkanocnych 

składamy Państwu najlepsze życzenia: 

dużo satysfakcji czerpanej zarówno z życia 

prywatnego jak i zawodowego, 

radości, zdrowia, cierpliwości i zrozumienia, 

przeżycia świąt w spokojnym rodzinnym gronie, 

a w lany poniedziałek 

dobrej zabawy i wielu uśmiechów.

W ubiegłym tygodniu na 
krajowej drodze nr 50 miesz-
kańcy, którzy kilka dni wcześniej 
skierowali list do naszej redakcji 
rozpoczęli protest polegający na 
spacerowaniu przez przejście 
dla pieszych na wysokości miej-
scowości Kąty Czernickie. We 
wspomnianym liście uzasadnia-
jącym działanie napisali między 
innymi: 

„Planowany przebieg linii 
energetycznej 400 kV ma być 
zlokalizowany wzdłuż rzeki z 
terenami rolniczymi, łąkami i 
walorami unikalnej przyrody. 
Obie gminy zaproponowały jej 
alternatywny przebieg, pozwa-
lający uniknąć wycinki lasów 
a co za tym idzie zniszczenia 
lęgowisk żurawi, orłów bielików, 
jastrzębi błotniaków, dudków czy 
łabędzi i zwierząt będących pod 
ochroną. Propozycja nie spotkała 
się jednak z zainteresowaniem 
inwestora więc proponowana 
przez niego trasa przebiega 
przez matecznik przyrody, uni-
kalne torfowiska, bagna będące 
ostoją fauny i flory bagiennej. 
Linia przebiega wzdłuż rzeki 
na przestrzeni kilometrów za-
kłócając życie dzikich zwierząt i 
ptaków w ich siedliskach. Warto 
też zaznaczyć, że proponowana 
linia przechodzi bezpośrednio 
obok jednego z najstarszych na 
Mazowszu dębów we wsi Kąty 
Wielgi liczącego ponad 500 lat. 

Zdaniem protestujących 
przeciwko takiemu rozwiązaniu 
wkopywanie słupów naruszy 
stosunki wodne i wysuszy torfo-
wiska niszcząc unikalną roślin-
ność bagienną. - Na tym terenie 
występują tak unikalne ptaki jak: 
Orzeł Bielik, Orzeł Krzykliwy, 
Dzięcioł białogrzbiety, czy żu-
rawie oraz łosie i bobry jak też 
unikalna roślinność bagienna. 
W dotkliwy sposób przełoży 
się to również na okolicznych 
mieszkańców gdyż odradzające 
się rolnictwo, a więc wypas bydła 
i pola uprawne będą narażone 
na śmiertelne oddziaływanie 
pola elektromagnetycznego. Nie 
sprzeciwiamy się samej budowie 
tej linii, skoro jest to inwestycja 
potrzebna, ale nie niszczmy tego 
co jest unikalne budując linię w 
miejscu, gdzie mamy orły bieliki 
i tak unikalne tereny bagienne i 
podmokłe w bliskiej okolicy aglo-
meracji warszawskiej! Linia naj-
wyższych napięć powinna zostać 
poprowadzona inną trasą i to naj-
lepiej pod ziemią, tak jak to się 
od dawna robi w krajach Europy 
Zachodniej. To zniwelowałoby 
do minimum szkodliwe skutki 
społeczne, ekonomiczne i śro-
dowiskowe inwestycji. Naszym 
zdaniem korytarz, którym ma 
przebiegać linia energetyczna 
400 kV wyznaczono bez analizy 
wpływu na środowisko natural-
ne oraz destrukcji potencjału 
turystycznego, właśnie rozwi-
jającego się i będącego jednym 
potencjalnym źródłem dochodu 

dla miejscowej ludności. Do-
wodem na to jest prowadzenie 
tej linii wzdłuż rzeki oraz przez 
torfowiska i bagna. Proponowana 
lokalizacja w odległości około 
200/300 m od pomnika przyrody 
500 letniego dębu świadczy o 
braku rozeznania w terenie. 
Powstałe właśnie gospodarstwa 
agroturystyczne upadną i inne 
osoby nie podejmą inicjatyw 
społeczno-ekonomicznych w 
obszarze zielonej ekonomii. 
Uważamy, że należy zmienić 

trasę na będącą wcześniej na 
mapie PSE wzdłuż drogi numer 
50, aby nie ingerować w rolnic-
two, osady oraz ostoję przyrody. 
Proponowana przez Gminę 
Strachówka trasa omija większe 
skupiska ludzkie, ale najlepszym 
rozwiązaniem byłoby ukrycie 
linii, wzdłuż drogi numer 50, pod 
ziemią. W pierwszych planach 
słupy miały stanąć wzdłuż drogi 
krajowej nr 50 i autostrady, gdzie 
nawet krajobrazu bardziej by 
nie zepsuły. PSE jednak wróciły 
do koncepcji starego korytarza, 
wyznaczonego w wojewódzkim 
planie zagospodarowania. Te-
raz słupy stanąć mają na gęsto 
zaludnionych terenach, znisz-
czą najwartościowsze rolniczo 
grunty i setki gospodarstw, a przy 
tym będą zagrażać zdrowiu ludzi 
– alarmują proterstujący. 

Zdaniem PSE mieszkańcy 
są w błędzie o czym informują 
w przesłanym do naszej re-

dakcji oświadczeniu w którym 
czytamy m.inn. - W odpowiedzi 
na pojawiające się w mediach 
społecznościowych spekulacje 
na temat budowy linii 400 kV 
Ostrołęka – Stanisławów, Pol-
skie Sieci Elektroenergetycz-
ne S.A. (PSE) oświadczają, że 
przedstawione tam informacje 
są nieprawdziwe i wprowadzają 
opinię publiczną w błąd. Osta-
teczny przebieg trasy linii 400 
kV Ostrołęka – Stanisławów nie 
został jeszcze ustalony – brzmi 

wstęp do oświadczenia, którego 
autorzy w dalszej części wyja-
śniają swoje stanowisko.

- Dopiero w drugiej połowie 
roku zakończy się trwająca od 
2018 roku inwentaryzacja środo-
wiskowa w ramach tej inwestycji. 
To obejmujący cztery pory roku 
proces, który pozwoli wskazać 
obszary, na których możliwa 
jest realizacja inwestycji przy 
jednoczesnej ochronie zasobów 
naturalnych. Wyniki prowadzonej 
inwentaryzacji będą kluczo-
we dla wskazania optymalnych 
wariantów przebiegu trasy. Na-
stępnie rozpocznie się proces 
informacyjno-konsultacyjny, 
prowadzony razem z mieszkań-
cami gmin znajdujących się na 
trasie rozważanych wariantów 
przebiegu linii. W ramach tego 
procesu zorganizowane zostaną 
spotkania, które będą okazją 
do zapoznania się z wynikami 
inwentaryzacji środowiskowej 

czy szczegółowym przebiegiem 
linii w różnych wariantach, a 
także sprawdzenia, jak daleko 
linia znajdzie się od zabudowań. 
Mieszkańcy będą mogli również 
porozmawiać z zespołem pro-
jektowym. Dodatkowo do ich 
dyspozycji będzie zespół specja-
listów, którzy udzielą wszelkich 
informacji na temat inwestycji. 
Uruchomiona zostanie także 
strona internetowa.

Dopiero po analizie oczekiwań 
społeczności lokalnych, uwzględ-

nieniu możliwości technicznych 
i zminimalizowaniu wpływu in-
westycji na środowisko będziemy 
mogli przedstawić ostateczny 
przebieg trasy – czytamy w na-
desłanym piśmie. 

Pojawia się również wyjaśnie-
nie dlaczego nie jest możliwa 
budowa linii w starym śladzie: 
- Jednak już teraz wiadomo, że 
budowa linii 400 kV Ostrołęka 
– Stanisławów w śladzie istnie-
jącej linii 220 kV relacji Miło-
sna-Ostrołęka nie jest możliwa. 
Wymagałoby to wyłączenia na 
okres budowy działającej obecnie 
linii, a jest to jedyne w regionie 
połączenie, za pomocą którego 
energia elektryczna jest przesyła-
na z północy kraju do centralnej i 
południowej części Mazowsza. 

Do zapoznania się z pełną 
treścią oświadczenia PSE oraz 
obejrzenia relacji z pierwszego 
dnia protestu zapraszamy na 
www.zyciepw.pl

Mieszkańcy Strachówki  
przeciwko lokalizacji  
linii wysokiego napięcia

Polskie Sieci Elektroenergetyczne planują wybudować na terenie Gminy 
Strachówka i Gminy Tłuszcz linię energetyczną 400 kV, która ma prze-
biegać przez miejsca, gdzie lęgowiska ma ponad 200 żurawi, orły bieliki, 
jastrzębie błotniaki, dudki, łabędzie. Tu żyją również łosie, sarny, bobry  
i wiele innych zwierząt. Mieszkańcy uważają, że inwestycja zniszczy uni-
kalne przyrodniczo zakątki.

12 kwietnia mieszkańcy protestowali na krajowej 50. przeciwko budowie linii energetycznej 400 kV 

Warsztaty  
pisania ikon

 698 655 256
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Drugie z rzędu
zwycięstwo Marcovii

Pojedynek z Burzą nie 
był niestety porywa-
jącym widowiskiem. 

Marcovia przez 
pełne 90 minut 

prowadziła grę, ale 
sytuacji bramko-
wych było jak na 

lekarstwo. Zespół 
z Marek mógł 

objąć prowadzenie 
za sprawą Marcina 

Rojka. Niestety jego 
uderzenie w ostat-

nim momencie zostało 
zablokowane przez 

jednego z obrońców

Goście nie zaprezentowali nicze-
go nadzwyczajnego, ale ich prosta  
i siłowa gra sprawiała wiele kłopotów 
zawodnikom Marcovii. W pierwszej 
części spotkania gracze z Burzy oddali 
więcej strzałów na na bramkę, ale ża-
den z nich nie był w stanie zaskoczyć 
Łukasza Bestrego.

W drugiej połowie obraz gry się 
nie zmienił. Marcovia wciąż pro-
wadziła grę, ale wciąż nie mogła 
stworzyć sobie dogodnej okazji do 
objęcia prowadzenia. Goście również 
nie zmienili swojego pomysłu i nadal 
starali się oddawać strzały niemalże  
z każdej pozycji. Wraz z upływem 
czasu podopieczni Konrada Kuchar-
czyka zaczęli jednak coraz częściej 
docierać pod bramkę Burzy. 
Bardzo blisko wpisania 
się na listę strzelców 
był Adrian Górny, 
któremu na drodze 
do szczęścia sta-
nął słupek. W 68 
minucie nic już 
jednak nie stanęło 
na przeszkodzie 
i Michał Ochman 
plasowanym ude-
rzeniem zza pola kar-
nego pokonał golkipera  
z Pilawy. Kilka minut później 
mecz mógł "zakończyć" Viache-
slav Serhiienko. Napastnik Marcovii 
znalazł się w sytuacji sam na sam  
z bramkarzem, ale niestety przegrał 

ten pojedynek i do końca meczu trzeba 
było być bardzo uważnym, żeby kom-
plet punktów pozostał w Markach.  
W 88 minucie sędzia Paweł Rup-
niewski podyktował rzut karny dla 
Marcovii. Do piłki ustawionej na 
jedenastym metrze podszedł Dariusz 
Piwowarek. Najbardziej doświadczo-
ny zawodnik wśród podopiecznych 
Konrada Kucharczyka zmarnował 
jednak wyśmienitą okazję na pod-
wyższenie wyniku. Na szczęście 
udało się dowieźć skromne prowa-
dzenie i gospodarze mogli odetchnąć  
z ulgą. Teraz przed Marcovią domowy 
pojedynek z Bugiem Wyszków, który 
rozegrany zostanie w najbliższy piątek 

o godz. 17:00.
Marcovia Marki - Burza 
Pilawa 1:0 (0:0). Bram-

ka: Michał Ochman 
68'. Skład Marco-
vii: Łukasz Bestry 
(C) - Paweł Żmu-
da (72' Hubert 
Dałek), Dariusz 
Piwowarek, Mi-
chał Grykałowski, 

Piotr Kosiorek (46' 
Krzysztof Dąbrow-

ski) - Marcin Rojek, 
Kacper Dalba (63' Adrian 

Dulat), Bartosz Kozik, Michał 
Ochman, Adrian Górny - Przemysław 
Sieczko (63' Viacheslav Serhiienko) 
trener: Konrad Kucharczyk

Marcin Boczoń

  
W pierw-

szej części spo-
tkania zawodnicy 

Burzy Pilawa oddali 
więcej strzałów na 
na bramkę, ale ża-

den z nich nie był w 
stanie zaskoczyć 

Łukasza  
Bestrego.

unihokej

W meczu o trzecie miejsce 
byliśmy świadkami Derbów Ma-
zowsza pomiędzy MUKS Zielonka  
i Olimpią Łochów. Pierwsi na listę 
strzelców wpisali się Łochowianie, 
którzy  po 11 minutach prowadzili 2:0  
Tymczasem MUKS szybko wziął 
się za odrabianie strat i jeszcze przed 
pierwszą przerwą doprowa-
dził do wyrównania (2:2).

Na początku drugiej 
odsłony gospodarze szyb-
ko objęli prowadzenie 3:2 
dzięki Filipowi Łukaszew-
skiemu, ale w połowie 
tercji wyrównał Karol 

Miszczuk. O medalu miała więc za-
decydować trzecia część gry, podczas 
której oba zespoły uważnie rozgrywały 
piłeczkę, nie chcąc popełnić błędu. 
Pierwszy przytrafił się Zielonce, 
która w 51. minucie złapała 2-minu-
tową karę. Łochów szybko skorzystał  
z tego prezentu, ale prowadzeniem 

4:3 nie cieszył się zbyt długo. MUKS 
popisał się piorunującą końcówka  
i między 53. a 57. minutą zdobył 
trzy bramki, które wystarczyły, by 
zwyciężyć ostatecznie 6:4. W efekcie 
drużynie Olimpii po raz 21. nie udało 
się zwyciężyć z Zielonką, która w star-

ciach z Łochowem wciąż pozostaje 
niepokonana.

Mistrzem Polski została drużyna 
Górali Nowy Targ, a wśród pań 
Olimpia Ossowa Gdańsk.

W ALL STARS - najlepszej 
szóstce sezonu znalazło się dwóch za-
wodników z Zielonki - prawy obrońca 
Filip Łukaszewski i prawy atakujący 
Michał Sieńko. Laureatem w plebi-
scycie publiczności na najlepszego 
zawodnika sezonu: został Maciej 
Sieńko (MUKS Zielonka)

Brązowi medaliści MP 
 z Zielonki 

W sobotę,  
13 kwietnia  
w hali spor-
towej OKiS  
Zielonka odbył 
się Super 
Finał Salming 
Ekstraligi Uni-
hokeja. MUKS 
Zielonka po 
ciężkiej walce 
wywalczył 
brązowy medal 
Mistrzostw Polski

W ALL STARS 
- najlepszej 
szóstce sezo-
nu znalazło się 
dwóch zawodników MUKS 
Zielonka: prawy obrońca 
Filip Łukaszewski i prawy 
atakujący Michał Sieńko.

Trzy mecze, trzy zwycięstwa 
juniorek AP Marcovia Marki

Młode reprezentantki Marcovii w piłce ręcznej znalazły  się w gronie ośmiu najlepszych drużyn w kraju. 
Stare przysłowie mówi, że z tej mąki będzie chleb. My je odrobinę zmodyfikujemy i powiemy: z tej mąki 
jest już chleb. Mowa o młodych piłkarkach ręcznych Marcovii.

Juniorki młodsze AP Marcovia 
Marki zwyciężyły w 1/8 Mistrzostw 
Polski. Turniej był rozgrywany  
w Markach w Sali Widowisko-
wo-Sportowej im. Bożeny Mar-
kiewicz.

„Dobra passa nas nie opusz-
cza. Wygr ywamy wszystkie 
trzy spotkania i tym sposobem 
meldujemy się w najlepszej 
ósemce drużyn w całej Pol-
sce! Komplet zwycięstw po-
zwolił nam na organizowanie 

następnego dużego wydarze-
nia jakim jest 1/4 Mistrzostw 
Polski Juniorek Młodszych.  
W sobotę najważniejsze spo-
tkanie w turnieju rozegraliśmy  
z mocną drużyną Korona Hand-
ball Kielce - zeszłorocznymi 
mistrzyniami Polski w kategorii 
młodziczekẞ Kiedy w drugiej
połowie Kielczanki doprowadziły 
do remisu, zrobiło się nerwowo, 
ale nasze dziewczyny nie dały się 
i w ostatnich minutach odskoczy-

ły rywalkom na dwubramkowe 
prowadzenie, co dało nam ważne 
zwycięstwo ! Ostatniego dnia nie 
było mowy o odpoczynku, mieli-
śmy okazje zmierzyć się z bardzo 
dobrym zespołem z Dopiewa. 
Bardzo dobra gra w obronie i w 
ataku zapewniały nam ponownie 
zwycięstwo!” – czytamy na face-
bookowym profilu mareckiego 
klubu.  

„Prawdziwe wojowniczki” 
– tak o piłkarkach ręcznych 

Marcovii napisał burmistrz Jacek 
Orych, składając zawodniczkom 
oraz ich trenerom serdeczne 
gratulacje.

Wyniki mareckich szczypiorni-
stek: • AP Marcovia Marki - ChKS 
Łódź 43 – 23 • AP Marcovia Marki 
- Korona Handball Kielce 30 - 28  
• AP Marcovia Marki - UKS 
Pantery Dopiewo 31 – 29

Za dwa tygodnie w Markach 
odbędzie się 1/8 Mistrzostw 
Polski. 

Do straty pierwszego gola
Pewnym i bezdyskusyjnym zwycięstwem zakończył się kolejny wyjazdowy mecz ząbkowskiej 
drużyny. Bramki dla Ząbkovii w rywalizacji z MKS-em Ciechanów strzelali kolejno Cezary No-
wiński, Przemysław Szulakowski oraz Patryk Szeliga. 

Na szczycie tabeli zostało za-
chowane status quo i pierwszy po 
kilkumiesięcznej przerwie kom-
plet punktów w meczu wyjaz-
dowym pozwolił Ząbkovii tylko 
na zachowanie trzeciej pozycji  
w tabeli. Pozostający od dłuż-
szego czasu liderem rozgrywek 
naszej grupy Huraganu Wołomin 
w tej rundzie spotkań pokonał  
na wyjeździe 2:1 Drukarza Warsza-
wa, a wicelider – MKS Przasnysz 
przed własną publicznością, bez 
większych problemów 3:0 zwy-
ciężył w starciu z Mazovią Mińsk 
Mazowiecki.

Jeszcze zanim rozpoczęło się 
spotkanie, a także w trakcie pierw-
szego kwadransa gry na trybunach 
stadionu usłyszałem powtarzane z 
rezygnacją przez nielicznie zgroma-
dzonych na trybunach kibiców cie-
chanowskiej jedenastki zdanie, które  
w jakiś katastroficzny sposób cha-
rakteryzuje obecne oczekiwania 
związane z jej aktualną postawą. 
– Zobaczycie, znowu będą grać 
tylko do straty pierwszego gola. 
Ciechanowscy kibice doskonale 
pamiętają wcale nieodległe prze-
cież czasy, kiedy tamtejszy MKS 
niemal do ostatniej ligowej kolejki 
rywalizował z Pogonią Grodzisk 
Mazowiecki i Mazovią o prawo 
gry w barażach o awans do III ligi i 
wspominają te czasy z prawdziwym 
sentymentem. 

W przerwie meczu dość długo 
rozmawiałem ze starszym panem, 
który jak z rękawa sypał nazwiska-
mi zawodników, którzy po sezonie 
2016/17 „porozchodzili się” do 
innych klubów. - Kilku gra w rewela-
cyjnie w tym sezonie spisującym się 
Przasnyszu, który jak słyszałem od 
znajomego znowu dzisiaj wygrał. Je-
den poszedł do Łomianek, jednego 
macie teraz u siebie w Ząbkach, inni 
grają jeszcze gdzie indziej. Teraz 
to gra niemal wyłącznie młodzież, 
czego się można spodziewać? Sam 
pan widział, zero celnego strzału na 
bramkę, a posiadanie piłki 80 do 20 
na Waszą korzyść. Szkoda gadać.

Opis wydarzeń przedstawiony 
przez tego jegomościa w niemal 
dokładnie oddawał boiskową  rze-
czywistość, jak się okazało zarówno 
w pierwszej jak i w drugiej połowie. 
Ząbkowianie od pierwszego gwizdka 
sędziego zdecydowanie zaatako-
wali bramkę gospodarzy i szybko 
doprowadzili do pierwszych okazji 
bramkowych. Damian Świerblewski 
już w pierwszej minucie meczu 

minimalnie niecelnie „przymierzył” 
głową po dośrodkowaniu Cezarego 
Nowińskiego. Kilka minut później 
Mikołaj Tokaj próbował zaskoczyć 
strzegącego bramki gospodarzy 
Rafała Olszewskiego w zamieszaniu, 
które miało miejsce w jego polu 
bramkowym po dośrodkowaniu 
Świerblewskiego z rzutu wolne-
go, ale jego lekki strzał okazał się 
minimalnie niecelny. Wspominany 
przez miejscowych kibiców „koniec 
meczu”  nastąpił w 18 minucie, po 
sprytnie rozegranym rzucie rożnym. 
Mocny strzał sprzed pola karnego 
Krystiana Lewandowskiego został 
przez miejscowych defensorów 
jeszcze zablokowany, ale poprawka 
Nowińskiego z kilku metrów zna-

lazła drogę do siatki. Druga bramka 
dla Ząbkovii była w równiej mierze 
zasługą doskonałego podania w 
pole karne Pawała Barzyca, jak 
również spokojnego przyjęcia piłki 
i pewnego strzału „po długim rogu” 
Przemysława Szulakowskiego. Po 
zmianie stron nadal zdecydowaną 
przewagę miała drużyna z Ząbek, 
ale potrafiła ją udokumentować tylko 
jednym trafieniem. Było ono dziełem 

Patryka Szeligi, który bardzo mocno 
i celnie przymierzył z kilku metrów 
po zgraniu piłki głową przez Bartło-
mieja Balcera.

Można powiedzieć, że tradycji 
ostatnich lat stało się zadość, gdyż w 
najnowszej historii naszego klubu 
każda wizyta w Ciechanowie kończy-
ła się zdobyciem przez Ząbkowian 
trzech bramek, choć nie zawsze 
dawały one wywalczenie trzech 
punktów. Rok temu skończyło się 
podobnie jak w dniu wczorajszym 
wynikiem 3:0, ale dwa lata temu, w 
sezonie o którym już wspomniałem 
nasza drużyna uległa gospodarzom 
3:4. Swoją drogą ciekaw jestem, czy 
pamiętacie który z piłkarzy po tam-
tym sezonie z Ciechanowa przeniósł 

się do Ząbek? Starszy kibic z którym 
rozmawiałem pamiętał zarówno 
jego, jak i pozostałych zawodników 
„tamtej” drużyny doskonale i widać 
było, że aktualna gra miejscowych 
nie do końca odpowiada jego ocze-
kiwaniom.

Już w najbliższy piątek o go-
dzinie 20.00 na Dozbud Arenie  
w Ząbkach rywalem ząbkowskiej 
drużyny będą zajmujące dziesiątą 

pozycję w tabeli rezerwy drugoligo-
wej Pogoni Siedlce, które w tej kolej-
ce uległy przed własną publicznością 
0:1 Mławiance Mława. 

Za dwa tygodnie czeka Ząbovię 
wyjazdowa potyczka z Ożarowianką 
Ożarów Mazowiecki, która w tej 
kolejce przegrała „na własnych śmie-
ciach” z Kasztelanem Sierpc 0:3. 
Ożarowianie po rewelacyjnym stracie 
rozgrywek ciągle pozostają na piątym 
miejscu w tabeli, ale ich przewaga 
nad rywalami z każdą kolejką maleje. 
Dość powiedzieć, że w czterech 
wiosennych spotkaniach zdołali 
wywalczyć zaledwie jeden punkt, 
bezbramkowo remisując na swoim 
boisku z Mazurem Gostynin.

Krzysztof Krajewski

Od pierwszego gwizdka 
sędziego zawodnicy z Ząbek 
zdecydowanie zaatakowali 
bramkę gospodarzy i szybko 
doprowadzili do pierwszych 
okazji bramkowych. Podczas 
rozgrywanego na stadionie 
w Ciechanowie sobotniego 
meczu bramki dla Ząbkovii 
strzelili - w 18 minut od 
rozpoczęcia  spotkania Ce-
zary Nowiński, w 25 minucie 
meczu Przemysław Szulakow-
ski, (który został też ukarany 
przez sędziego Krzysztofa 
Mendesa żółtą kartką) oraz  
w 54 minucie Patryk Szeliga. 

Juniorki młodsze AP Marcovia Marki zwyciężyły w 1/8 Mistrzostw Polski.
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Edukacja włączająca

Pójście do przedszkola to bardzo ważny etap w życiu każdego przedszkolaka, ale równie ogromne przeżycie 
dla rodziców, którym często towarzyszy wiele emocji związanych z tym faktem.  W rozmowie z Karoliną 
Stanek – Kazanecką – psychologiem z Publicznego Przedszkola Nr 3 „SKRZAT” w Ząbkach spróbujemy  
odpowiedzieć na wiele pojawiających w tej kwestii  pytań. 

– Państwa przedszkole jest pla-
cówką, która zapewnia opiekę 
edukacyjno – wychowawczą, ale 
jego dużym atutem jest to, że od 
wielu już lat funkcjonują oddziały 
ogólnodostępne realizujące edu-
kację włączającą. Czy istnieje 
taka potrzeba?
– Od roku 2016 odnotowujemy 
przyrost dzieci z różnego rodzaju 
trudnościami i  zaburzeniami. Oferta 
naszego przedszkola w tym aspekcie 
jest bardzo szeroka. Mam tu na 
myśli tworzenie grup realizujących 
edukację włączającą, w których dzieci 
ze  specjalistycznymi wskazaniami do 
pracy mogą liczyć na wsparcie peda-
gogów specjalnych. W przedszkolu 
do dyspozycji dzieci pozostają także 
inni nauczyciele specjaliści: logope-
dzi, psycholog, terapeuta integracji 
sensorycznej, fizjoterapeuta i od ze-
szłego roku terapeuta pedagogiczny. 
Wszyscy ci specjaliści we współpracy 
z wychowawcami grup po wstępnej 
diagnozie we wrześniu kwalifikują 
dzieci na terapie. Pierwszeństwo do 
zajęć terapeutycznych mają dzieci 
niepełnosprawne oraz posiadające 
wymaganą dokumentację z porad-
ni psychologiczno-pedagogicznej.  
W dalszej kolejności na terapię kwali-
fikowane są dzieci zdrowe posiadające 
wskazania po wrześniowej diagnozie. 
W naszej placówce prężnie działa tak-
że Zespół Wczesnego Wspomagania 
Rozwoju, a więc dzieci posiadające 
opinie z poradni w ramach WWR 
mogą liczyć także na wsparcie. 
Rodzice potwierdzając wybór naszego 
przedszkola są proszeni o wypełnienie 
Karty informacji o dziecku. Wszystkie 
zawarte w niej  informacje są kluczo-
we przy tworzeniu i przydzielaniu 
dzieci do poszczególnych grup celem  
zapewnienia odpowiedniej organiza-
cji oraz przygotowania się do nowego 
roku szkolnego. Jeśli po zakwalifiko-
waniu dziecka do przedszkola rodzic 
dostarcza wspomnianą dokumentację 
lub zaznacza w karcie informacji, 
że dziecko jest w trakcie procedury 
orzecznictwa w poradni mamy moż-
liwość zaplanowania odpowiednich 
oddziałów realizujących edukację 
włączającą oraz przydziału pedagoga 

specjalnego do takiej grupy. To bardzo 
ułatwia nam organizację pracy.  Jeżeli 
dziecko posiada niepełnosprawność 
i rodzic poinformuje o tym fakcie 
przedszkole przed przydziałem 
dzieci do grup, mamy możliwość 
także doboru dzieci o określonych 
niepełnosprawnościach, które znajdą 
się w jednej grupie.
– Czy rodzice chętnie przekazują 
tego typu informacje?
– Obserwujemy, że coraz więcej 
rodziców jest świadomych tego,  
że wczesna diagnoza pozwala na 
niwelowanie deficytów u dziecka. 
Niestety, z naszego doświadczenia 

wynika, że są także tacy rodzice, którzy 
z różnych względów zatajają ten fakt, 
np. w obawie przed etykietowaniem 
dziecka lub uważają, że ich dziecko 
nie wymaga dodatkowego wsparcia 
w grupie. W takiej sytuacji, nie dzia-
łają na korzyść własnego dziecka. 
Brak rzetelnej informacji o dziecku 
powoduje, że nie otrzymuje ono 
odpowiedniej pomocy. 
– Jak zatem wygląda edukacja 
włączająca na przykładzie Pań-
stwa placówki?
– Tworzenie oddziałów ogólnodostęp-
nych realizujących edukację włączają-
cą wymaga od nas przede wszystkim 
pozyskania jak największej wiedzy na 
temat przyszłych wychowanków. Przy-
dział dzieci do poszczególnych grup, 
to bardzo ważna decyzja. Staramy się, 
aby w obrębie jednego oddziału znaj-

dowały się dzieci ze zróżnicowanymi 
rodzajami niepełnosprawności. Z 
doświadczenia wiemy, że przeby-
wanie w jednej grupie np. pięciorga 
dzieci z autyzmem lub zaburzeniami 
ze spektrum autyzmu, niekorzystnie 
wpływa na ich rozwój i funkcjonowa-
nie w grupie. W edukacji włączającej 
stawiamy na wspieranie procesu 
rozwoju każdego dziecka. Bierzemy 
pod uwagę wszystkie aspekty rozwoju: 
emocjonalny, poznawczy, twórczy, 
społeczny, fizyczny, moralny. Jedne 
dzieci wymagają większego wsparcia 
emocjonalnego i/lub społecznego, 
inne większego wsparcia w nauce, 

odpowiedniego dostosowania mate-
riału, jeszcze inne większego wsparcia 
technicznego, takiego jak aparaty 
słuchowe, systemy komunikacyjne, 
czy też sprzęty pomagające dzieciom 
swobodnie się poruszać. Widzimy 
też ogromny zasób w tym, że dzieci 
z autyzmem, które nabyły umiejęt-
ność naśladownictwa, mogą czerpać 
prawidłowe wzorce komunikacyjne 
oraz społeczne od innych dzieci nie-
pełnosprawnych, które w tych sferach 
rozwijają się prawidłowo. 
– Wspomniała Pani o tym, że macie 
jako przedszkole szeroką ofertę 
dla wszystkich dzieci? Co zatem 
proponuje dzieciom przedszkole 
„SKRZAT”?
– W naszym przedszkolu do każ-
dego  dziecka  staramy podchodzić 
indywidualnie. Zdolności czy pre-

dyspozycje traktujemy jako różnice 
indywidualne, które sprawiają, że 
przy danym zasobie wiedzy, prak-
tyki i takich samych warunkach 
zewnętrznych oraz motywacji jedne 
dzieci sprawniej niż inne wykonują 
dane czynności, szybciej się uczą, 
dostrzegają problemy  i przystępują 
do ich rozwiązywania w sposób naj-
bardziej logiczny i skuteczny. To co 
oferujemy wszystkim dzieciom, aby 
rozwijały swoją ciekawość poznawczą 
i zainteresowania to wprowadzanie w 
świat programowania i nowych tech-
nologii poprzez naukę kodowania  z 
wykorzystaniem ozobotów. Zajęcia 
te kształtują logiczne myślenie, 
kreatywność, współpracę w zespole. 
Dużą wagę przywiązujemy także do 
kształtowania zdrowia i odporności 
psychicznej dzieci, dlatego w każdej 
grupie sześciolatków odbywają się 
zajęcia „Przyjaciele Zippiego”, które 
uczą wielu kompetencji emocjo-
nalnych i społecznych. Dodatkowo 
mamy szeroką ofertę dla dzieci, które 
zostaną wytypowane przez nauczy-
cieli w porozumieniu z rodzicami 
jako dzieci wykazujące szczególne 
uzdolnienia. Dla takich dzieci także 
mamy propozycję zajęć rozwijających 
poszczególne zdolności np. kółko 
muzyczne, teatralne, plastyczne. 
Dodatkowo dla dziecka zdolnego 
tworzone są indywidualne programy, 
które zakładają indywidualizację 
także podczas realizacji podstawy 
programowej. Co oznacza, że pro-
gram pracy dydaktycznej zawiera 
rozszerzenie dla dziecka zdolnego.  
W każdej z grup nauczyciele prowa-
dzą także nieodpłatne zajęcia dodat-
kowe rozwijające kreatywność dzieci 
oraz ciekawość poznawczą. Wiele 
z tych zajęć to autorskie programy 
naszych nauczycieli. Na szczególną 
uwagę zasługują innowacje peda-
gogiczne takie jak: „Mądra głowa 
do szkoły gotowa”, „Ja też potrafię”, 
„Bawię się i doświadczam” – zajęcia 
metodą Montessori, czy też różno-
rodne warsztaty kulinarne. A więc 
naszym celem jest towarzyszenie 
dzieciom, podążanie za ich zainte-
resowaniami, zauważanie i rozwijanie 
indywidualnych predyspozycji. 

– Pierwszeństwo do zajęć te-
rapeutycznych mają dzieci nie-
pełnosprawne oraz posiadają-
ce wymaganą dokumentację z 
poradni psychologiczno-peda-
gogicznej. W dalszej kolejności 
na terapię kwalifikowane są 
dzieci zdrowe posiadające 
wskazania po wrześniowej dia-
gnozie. - mówi Karolina Stanek 
– Kazanecka, psycholog z PP 
Nr 3 „SKRZAT” w Ząbkach.
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A! Ogłoszenie drobne 
do rubryk:
Dam pracę

 i Szukam pracy
BeZPłATNe!

OGŁOSZENIA DROBNE

Praca 
Zatrudnię

Pracuj jako Opiekunka Seniorów  
w Niemczech. Akceptujemy 

język na poziomie podstawowym i 
organizujemy kursy niemieckiego 

od podstaw w Warszawie.  
Promedica24, tel. 506 289 039  

lub 501 356 229

Budownictwo 
Usługi

Docieplanie budynków, szybko, 
tanio, solidnie. tel. 502 053 214

Nauka
Korepetycje: rosyjski, szwedzki, angiel-
ski tel. 500 349 713

Nieruchomości 
Sprzedam

 Sprzedam działkę budowlaną  
1000 m2 lub więcej. Wysychy gm. Za-
brodzie. Dojazd asfalt 1,5 km od trasy 
E8 Warszawa-Wyszków. Na działce jest 
prąd i woda. Tel. 605 034 212.

Usługi - Różne   
Naprawa pralek 509 243 566 
Wołomin ul. Peronowa 6A

Usługi - Różne   
Transport/Przeprowadzki

tel. 500 349 713

tel. 602 733 336

WYCINKA
DRZEW NA POSESJI

prace pielęgnacyjne

koszenie trawy

przy użyciu podnośnika koszowego
lub metodą alpinistyczną

Na tablicy ogłoszeń oraz 
w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu 
Miejskiego w Wołominie 
zostało zamieszczone na okres 21 dni 
Zarządzenie nr 114/2019 Burmistrza Wołomina  
z dnia 11.04.2019 r. w sprawie ogłoszenia wykazu 
lokali mieszkalnych przeznaczonych do sprzedaży 
w trybie bezprzetargowym na rzecz ich najemców 
wraz z udziałem w gruncie pod budynkiem.

www.zyciepw.pl dołącz do nas na dołącz do nas na 



12

Biuro reklamy tel. 22-787-77-83, 22-787-29-11, e-mail: handlowcy@logos.home.plwww.zyciepw.pl

18 kwietnia 2019ogłoszenia

Pełnych spokoju i radości 
Świąt Wielkanocnych  

oraz optymizmu, energii i nadziei 
na lepszą przyszłość 

życzą

 Paweł Pniewski Jacek Orych
 Przewodniczący Burmistrz 
 Rady Miasta Marki Miasta Marki
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